

21/03/2026

Statement from the Chinese Taipei Boxing Association

**\*\*Olympic Champion Lin Yu-Ting to Return at 2026 Asian Boxing Championships\*\***

Lin Yu-Ting, the 2024 Paris Olympic gold medalist representing Chinese Taipei, will make her highly anticipated return to the ring at the Asian Boxing Championships, scheduled from March 29 to April 10, 2026, in Ulaanbaatar, Mongolia.

Following the completion of an official appeal process with World Boxing, Lin has been cleared to compete under the federation's newly introduced *\*Sex Eligibility Policy\**, which came into effect in August 2025. The policy requires all athletes aged 18 and above to undergo a one-time PCR test to confirm sex and determine eligibility for competition categories.

Lin underwent initial testing in 2025, after which the Chinese Taipei Boxing Association (CTBA) filed an appeal on her behalf, submitting comprehensive medical documentation. World Boxing's Medical Commission reviewed the evidence and formally confirmed Lin's eligibility to compete in the women's division. CTBA has since completed her registration for the championships.

This is a tremendous relief for Lin Yu-Ting and a positive development for the boxing community in Chinese Taipei. We are pleased that World Boxing's independent medical experts thoroughly reviewed all evidence and confirmed that she has been female since birth, meeting the requirements, with no competitive advantage, and ensuring her rightful place in the women's category. We recognize World Boxing's responsibility to uphold safety and fairness in competition, and we appreciate the professional and rigorous manner in which this matter was handled.

Lin Yu-Ting's return marks a significant moment for both her career and the broader sporting community, reinforcing the principles of fairness, transparency, and athlete welfare in international boxing.

中華台北拳擊協會聲明稿  
林郁婷將於 2026 年亞洲拳擊錦標賽重返賽場

2026 年 3 月 21 日

2024 巴黎奧運金牌得主林郁婷，確定將於 2026 年 3 月 29 日至 4 月 10 日在蒙古烏蘭巴托舉行的亞洲拳擊錦標賽，以女子組身份重返賽場。

林郁婷在 2025 年 8 月接受初步檢測後，本會即代表她提出申訴，並提交完整醫療文件。經過世界拳擊總會醫療委員會嚴謹審查，最終確認林郁婷符合女子組參賽資格。本會已完成報名程序，確保她能順利出賽。

本會許明杰理事長表示，這是林郁婷個人及台灣拳擊界的重大的喜訊。我們理解並支持世界拳擊總會在維護安全與競技公平上的責任，並感謝其專業且嚴謹的處理方式。同時，要特別感謝世界拳擊總會秘書長在整個申訴過程中給予的協助與支持，展現了國際組織對運動員權益的重視與維護。

林郁婷的回歸，不僅是她個人運動生涯的重要里程碑，更象徵台灣拳擊在國際舞台上持續展現堅韌與公平競爭的精神。